
      
Spotkanie Zespołu Programu Operacyjnego  

Przestrzeń Publiczna 

 

Termin:   24 maja 2016 r.  

Miejsce:   Urząd Miejski w Gdańsku, s. 315 
 

Uczestnicy: 

 

1. Pan Wiesław Bielawski – z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki przestrzennej, opiekun 

Programu Operacyjnego Przestrzeń Publiczna, 

2. Pan Piotr Grzelak – z-ca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki komunalnej, 

3. Pani Edyta Damszel-Turek – dyrektor Biura Rozwoju Gdańska, koordynator Programu 

Operacyjnego Przestrzeń Publiczna, 

4. Pani Paulina Borysewicz – konsultant Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych SZB  

ds. społeczno-przestrzennych, 

5. Pan Witold Burkiewicz – z-ca kierownika Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej, Zarząd Dróg  

i Zieleni w Gdańsku, 

6. Pani Katarzyna Drozd-Wisniewska - z-ca dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku, 

7. Pani Małgorzata Jagielska - Centrum Partnerstwa i Biznesu, Wydział Polityki Gospodarczej Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku, 

8. Pan Grzegorz Kaczorowski – kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu, Wydział Polityki 

Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku, 

9. Pani Izabela Kuś – z-ca dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku, 

10. Pani Izabela Małuszek – p.o. kierownik Referatu Rozwoju Lokalowego, Wydział Gospodarki 

Komunalnej, Urzędu Miejskiego w Gdańsku, 

11. Pani Joanna Paniec - miejski ogrodnik, Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku, 

12. Pani Karina Rembiewska – menedżer Śródmieścia, Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku, 

13. Pani Irena Romasiuk – kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa, Biuro Rozwoju Gdańska, 

14. Pani Lidia Urbańska – Wydział Urbanistyki i Architektury Urzędu Miejskiego w Gdańsku, 

15. Pani Bożena Żmijewska – Referat Badań i Analiz Społeczno-Gospodarczych, Wydział Polityki 

Gospodarczej Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

 

1. Wręczenie nominacji na członków zespołu Programu Operacyjnego Przestrzeń Publiczna z rąk prez. 

W. Bielawskiego i prez. P. Grzelaka. 

2. E. Damszel-Turek przedstawiła w krótkiej prezentacji cele zapisane w Programie Operacyjnych 

Przestrzeń Publiczna i główne zadania do zrealizowania przez Biuro Rozwoju Gdańska. Wśród zadań 

znalazły się:  

- wypracowanie sieci gdańskich przestrzeni lokalnych – m.in. na podstawie wypracowanego w 2012 r.  

Studium Ogólnomiejskich Przestrzeni Publicznych; 

- interaktywna mapa Gdańska w 3D – BRG zamówiło zdjęcia lotnicze całego miasta; 

- dialog/współpraca z mieszkańcami – warsztaty, spotkania, badania ankietowe – konieczna 

weryfikacja postulatów mieszkańców i reakcja na nie, aby mieszkańcy widzieli zainteresowanie i szybką 

reakcję na swoje postulaty, aktywizacja różnych grup społecznych do udziału w dyskusji  



o przestrzeniach publicznych poprzez różnego rodzaju konkursy – włączanie np. studentów, środowisk 

twórczych; 

- konieczna współpraca jednostek miejskich, w tym przede wszystkich współpraca Biura Rozwoju 

Gdańska (koncepcja, system przestrzeni publicznych) i Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku (zarządzanie 

realizacją), tylko w ten sposób będzie możliwe osiągnięcie założonych celów Programu Operacyjnego. 

Wśród inwestycji i działań wpisanych do Programu Operacyjnego Przestrzeń Publiczna większość 

działań ma zabezpieczone środki finansowe, jednak są też takie działania, o których należy pamiętać 

przy realizacji pozostałych dużych inwestycji i włączać je w inne działania, aby umożliwić ich realizację. 

Materiał wyjściowy do ewaluacji Programu Operacyjnego Przestrzeń Publiczna stanowić będą wyniki 

badania Jakości życia w Gdańsku – w ankiecie do badania znalazły się pytania o przestrzeń publiczną, 

w połowie lipca będą dostępne wyniki z badań. 

3. E. Damszel-Turek na podstawie wcześniejszych ustaleń przekazała, że: 

- spotkania ewaluacyjne wszystkich Koordynatorów odbywać się będą raz na kwartał (pierwsze 

spotkanie sierpień/wrzesień); 

- cykliczne spotkania zespołu ze sprawozdaniami odbywać się będą przed spotkaniem kwartalnym 

Koordynatorów; 

- w razie potrzeb zwoływane będzie spotkanie robocze. 

4. E. Damszel –Turek – przekazała uczestnikom przed spotkaniem tabelę z podziałem na cele, działania 

i zadania zgodnie z Programem Operacyjnych Przestrzeń Publiczna ze wskazaniem jednostek 

odpowiedzialnych za realizację. Zgłoszono konieczność weryfikacji tabeli i wyznaczenia jednostki 

wiodącej przy każdym działaniu. Podkreślono konieczność zachowania zadań rozpisanych w budżecie. 

Nie można rozszerzać zakresu jednego Programu Operacyjnego kosztem innego programu. 

I. Romasiuk do końca tygodnia (tj. do 27.05) wyśle poprawioną tabelę do członków zespołu. W ciągu  

2 tygodni, tj. do 10.06 br. członkowie zespołu wpiszą do tabeli własne działania. Należy rozpisać 

działania zaplanowane na najbliższy czas. Z czasem tabela będzie uzupełniania o kolejne działania  

i projekty. Duże projekty realizujące kilka celów należy przyporządkować do jednego (głównego?) celu. 

5. W trakcie dyskusji omówiono konieczność weryfikacji projektów zgłoszonych do Budżetu 

Obywatelskiego. Należy określić zasady, według których można zrealizować projekt, jeśli wszystkie 

strony wyrażają taką chęć, a grunt nie stanowi własności gminy. Duża część terenu Gdańska, w tym 

przede wszystkim tereny nowo zasiedlane oraz spółdzielcze są pozbawione w ten sposób możliwości 

korzystania z Budżetu Obywatelskiego. 

6. P. Borysewicz zwróciła uwagę na brak tematyki związanej z zagospodarowaniem podwórek  

w Programach Operacyjnych. Uznano, że temat ten najlepiej wpisuje się w Program Operacyjny 

Integracja Społeczna i Aktywność Obywatelska, cel III.1. Zwiększenie potencjału rozwojowego 

społeczności lokalnych, rodzin i osób. P. Borysewicz poprosiła o włączenie jej do zespołu Programu 

Operacyjnego Integracja Społeczna i Aktywność Obywatelska. 

8. Omówiono problem retencyjny w dzielnicy Stogi. Należy rozpatrzyć wariant usunięcia problemu  

np. poprzez: położenie nowej infrastruktury kanalizacyjnej odprowadzającej wody opadowe lub 

wymiany dróg wraz z nawierzchnią i podbudową, co miałoby przyczynić się do poprawy chłonności 

gruntów lub wykopanie kanałów odprowadzających wody opadowe. Ustalono, że jest to zadanie, które 

należy zrealizować w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura. 

Protokołowała: Bożena Żmijewska 


